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NÄRVARANDE 

Orvar Eriksson Ordförande 

Per Beckman Ersättare 

Tomas Ekelund Ersättare 

Per-Anders Freyhult Ledamot 

Susanne Johansson Adjungerad 

Mikael Jonsson Ledamot 
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Sofia Kämpe Adjungerad 

Håkan Landenmark Vattenrådet 

Tony Pettersson Ledamot 

Håkan Magnusson Verksamhetsledare 

§1 Mötets öppnande 

Mötet öppnades. 

§2 Justering 

Till att jämte ordföranden justera dagens protokoll utsågs Per Beckman. 

Signatur 

[df ':"i <t_. I J usterare 

~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~~ 



§3 Föregående protokoll 

Protokollen från styrelsemöte den 25 maj 2021 gicks igenom. Inga syn
punkter noterades och protokollet lades till handlingarna. 

Signatur 

Ordf Juste rare 



§4 Rapporter 

Ösans utlopp i sjön Östen 

Handlingar för anmälan om vattenverksamhet är så gott som klara, men har 
avvaktat resultat från sedimentprovtagningen som utfördes i somras. Dessa 
resultat kom den 8 september och visade på genomgående låga halter. Kad
mium, zink och PCB stack upp något, vilket kan innebära att en anmälan om 
uppläggning av massor behöver göras till Skövde kommun. 

Lars Pettersson (Terra Limnogruppen AB) har träffat berörd markägare på 
plats och de har tillsammans tittat på lämpliga platser för att lägga upp mas
sor. Det går antingen att fylla den innersta kanalen eller lägga alltsammans 
på gärden uppströms mynningsområdet. Tanken är att anmäla båda alterna
tiven. 

Markägaren vill inte att massor läggs upp på öarna, med hänvisning till att 
det då blir mer sly. (Att lägga upp massor på öarna syftar till att minska tuv
bildning och risken för myggproblem.) Det behöver kollas om det finns tuv
bildning. Håkan Magnusson har gått igenom de flygbilder förbundet tidigare 
fått från Länsstyrelsen. Några av öarna visar upp en ojämn yta, men det är 
oklart om det beror av tuvbildning. 

Verksamhetsbidrag Vattenrådet 

Länsstyrelsen har beviljat sökt verksamhetsbidrag på 80 000 kronor för vat
tenrådets arbete avseende 2021 . 
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§5 Recipientkontroll 

Recipientkontrollprogram 

Ett reviderat förslag till recipientkontrollprogram för perioden 2022-2025 pre
senterades. Förslaget har varit ute hos medlemskommunerna för synpunkter 
och fått klartecken av dessa. 

De främsta förändringarna gentemot tidigare är utökad provtagning i fem 
punkter, att vinterprovtagningen i sjöar utgår samt att den tryckta rapporten 
slopas. 

Det har även tagits fram ett förslag till en specialundersökning av PFAS-äm
nen och diklofenak i tre punkter varannan månad under ett års tid. 

Styrelsen beslutade att godkänna dessa förslag. 

Upphandlingsprocessen har startat och förbundet kommer att ta hjälp från 
Mariestads kommuns upphandlingsfunktion. Leverantörerna får lämna anbud 
dels på enbart recipientkontrollprogrammet, dels på både programmet och 
specialundersökningen. Lägsta pris kommer styra valet av leverantör. 

Eventuellt provfiske i Tidan nedströms Tidaholm 

Tidaholms Fiskevårdsförening kan komma att upprepa det provfiske som ut
fördes 2018. Tidans Vattenförbund bistår i så fall med nät samt konsultkost
nad för att ha en person med erforderliga tillstånd för provfiske på plats. För
eningen får stå för upplägg och utförande i övrigt. 

Signatur 
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§6 Underhåll 

Läget i LOVA-projekt Åtgärdssamordnare 

En avgörande fråga är hur medfinansieringen ska lösas. LOVA står för 80% 
medan 20%, sammanlagt 660 000 kronor under projekttiden , ska lösas ge
nom annan finansiering. Vattenrådet har avsatt sammanlagt 125 000 kronor. 

Sofia Kämpe och Susanne Johansson har tagit fram ett preliminärt förslag 
vilket omfattar: 

• Ansökan om medel hos Världsnaturfonden, Naturskyddsföreningen, 
Våtmarksfonden m.fl. organisationer. 

• Införande av frivilligt stödmedlemskap i vattenrådet, vilket skulle mark
nadsföras mot LRF:s lokalavdelningar och lokala naturskyddsför
eningar. 

Styrelsen gav Sofia Kämpe och Susanne Johansson, tillsammans med Hå
kan Magnusson, i uppdrag att arbeta vidare med förslaget. I första hand tror 
styrelsen på att söka medel. Om stödmedlemskap ska införas måste detta 
vara förenligt med stadgarna samt gå att lösa administrativt. 

Delrapporter för LOVA projekt 

Delrapporter för projekten kring anläggningskurs, studieresa samt markåtgär
der ska lämnas in senast 15 oktober. Sofia Kämpe arbetar med detta. 

Rörsås 

Arbeten med våtmarken är på gång. Det är oklart om schaktarbeten påbör
jats ännu. 

Extramedlen från Havs- och vattenmyndigheten 

En förändringsbegäran ska lämnas in till Länsstyrelsen för att få omfördela 
medel inom projektet. 

Anläggningskurs 

Anläggningskursen hålls den 14 september vid Brodderud, Hornborgasjön. 
Det blir teori på förmiddagen och fältbesök på eftermiddagen. Naturvårds
gruppen AB håller i utbildningen och inriktningen är främst mot juridik och an
läggningsteknik. Hittills är 10 anmälda. Anmälningstiden går ut den 13 sep
tember. 

Studieresa 

Studieresan går av stapeln den 19 till 20 oktober med besök vid Tulltorpsån i 
Skåne och Goodstreamprojektet i Halland . Teori och fältbesök varvas. över
nattning sker i Halland. Inbjudan skickas ut via SMS till lantbrukare, samt 
läggs ut på hemsidan och Facebooksidan. 
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Resan är främst riktad till markägare, men om det blir platser över ska även 
kommuntjänstemän och andra åtgärdssamordnare bjudas in. 

Styrelsen beslutade att godkänna upplägg och föreslagna datum. 

Kartering av våtmarker 

Naturvårdsgruppen AB har nu färdigställt rapporten från karteringen av våt
markslägen i Ösans avrinningsområde. De hittade ett trettiotal lägen som är 
intressanta att gå vidare med. Susanne Johansson går nu igenom vilka som 
är markägare för de olika lägena inför kommande kontakt med dessa. 

Rapporten har korrigerats i avsnittet om stöd, efter inflikande från Länsstyrel
sen. 

Håkan Landemark tog upp att det kan vara svårigheter med de stödformer 
som finns för anläggning av skötsel av våtmarker. Det är därför viktigt göra 
den formella biten korrekt. 

Rensning av kraftverksdamm i Blikstorp. Tidaholms kommun 

Kraftverksägaren har nu hittat en entreprenör som kan utföra arbetet, men 
denne kan inte börja förrän nästa år. Efter kontakt med Länsstyrelsen har till
ståndet för rensningen förlängts till september 2022. Avsikten är att rensa 
dammen och lägga upp massorna på intilliggande mark. Den utförda sedi
mentundersökningen visar på att detta ska vara möjligt. Fosforhalten i sedi
mentet var mindre än förväntat, men det finns en betydande mängd fosfor. 
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§7 Vattenrådet 

Vattenrådens dag 

Vattenrådens dag anordnas den 23 september och blir ett digitalt möte. Den i 
styrelsen som är intresserad kan gå in via en länk i inbjudan och anmäla sig. 
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§8 Övriga frågor 

Hundraårsregn 

Frågan om vad ett 100-årsregn motsvarar i millimeter kom upp. Thomas 
Ekelund kommer att skicka ut lite information till styrelsen. 

Signatur 
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§9 Nästa möte 

Nästa möte kommer att hållas den 10 november kl. 18:00. 

Signatur 

Ordf Justerare 



§10 Avslutande av mötet 

Mötet förklarades för avslutat. 

Justeras 

Orvar Eriksson 
Ordförande 

Signatur 

Ordf 

Per Beckman 
Protokollsjusterare 

Juste rare 


